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Genel Başkan Selma Aslan'ın Türk Kütüphaneciler 
Derneği XVI. Genel Kurulu'nu Açış Konuşması

Sayın 16. Genel Kurul Temsilcileri ve Değerli Konuklar,

Hepinizi saygıyla selamlıyorum. Hoşgeldiniz. İki yıllık bir çalışma döne
minin sonunda bugünü sizlerle paylaşmak gerçekten güzel. Bu yıl Genel 
Kurul toplantımızı 1. Genel Konferansımızla bütünleştirerek dün bir açılış 
yaptık. Yurdumuzun çeşitli yörelerinden temsilcilerimizin ekonomik veya 
çeşitli nedenlerle dünü bizimle paylaşamamış olmalarından dolayı ben ve 
Genel Yönetim Kurulu Üyesi arkadaşlarım üzgünüz. Bu konferansta sunu
lan bildirilerin yeni dönemde bir kitap halinde yayınlanacağını umut ediyo
rum. Dün sabah yapmış olduğum konuşma sizlere sunduğumuz dosyalarda 
var. Zamanınızı almamak için aym konulara değinmek istemiyorum. Daha 
sonra okuyacağınızı umduğum bu konuşmada, ülkemizde kütüphane ve bil
gi hizmetlerinde bulunduğumuz noktanın bir değerlendirmesini yaparak ile
riye dönük bazı önerilerde bulunmuş ve Genel Merkezimizin 16. dönem ça
lışmalarının bir özetini sunmuştum. Bu konular az sonra sunacağımız faali
yet raporumuzda da yer almaktadır.

Hepinizin çok duyarlı olduğu ve artık bir sonuç beklediği özlük haklan 
ile ilgili sorunların konuşmamda ağırlıklı bir yer tuttuğunu ve 16. dönemde 
gündemimizin başında geldiğini vurgulamak isterim. Bunlann size henüz 
bir şey kazandırmamış olmasının öfkesi içinde olduğunuzu da biliyorum. 
Ancak eleştirilerinizde adil olmanızı dileyerek bizim karar mercisi olmadığı
mızı anımsatmak isterim. Üzücü olan kütüphanelerimizin büyük bir çoğun
luğunun bağlı olduğu Kültür Bakanlığı yetkilileri görüşlerimizi paylaştıkla
rı ve sizlere daha iyi olanaklar sunmayı istedikleri halde, girişimlerinin si
yasi karar mekanizmalarında takılmasıdır. Pek çoğunuzun bildiği gibi kü
tüphanecileri teknik hizmetler sınıfına taşıyacak olan Kültür Bakanlığı Teş
kilat Kararnamesi Bakanlar Kurulunda kabul edilerek Cumhurbaşkanının 
onayına sunulmuş, ancak o tarihte Anayasa Mahkemesi'nin Bakanlar Ku
rulunun kararname yetkilerini sınırlayan bir karar vermesi üzerine Cum
hurbaşkanı tarafından imzalanamamıştır. Derneğimizin gelecek yönetimle
rinin de sonuç alınıncaya dek bu konunun takipçisi olacaklarına inanıyo
rum. Kültür Bakanlığına çabaları için teşekkürlerimizi sunmak bizim bor
cumuz. Kendilerine teşekkür ederiz.

Bu Genel Kurulumuz Derneğimizin kuruluşunun 45. yılına rastgeldi. 
Gönüllü bir kuruluşu 45 yıl sürdürmek inanç, emek ve dayanışma ister.
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İnanıyorum ki meslektaşlarımız bu Derneği daha nice 45 yıllar var edecek
ler. Bu varlığın giderek güç kazanarak en etkin bir biçimde sürmesi gerek.

Derneğimizin daha etkin bir hizmet sunmasında yararlı olacağını dü
şündüğümüz bazı Anatüzük değişikliklerini bugün gündemde yeri geldiğin
de onayınıza sunacağız. Önerilen değişikliklerin ötesinde bazı başka madde
ler de tartışılmış ancak bir düşünce birliğine varılamayan maddeler de ol
muştur. Bunları burada tartışmaya sunmayacağız. Anatüzük Derneğimizin 
ülkemizde kütüphane ve bilgi hizmetlerinin geliştirilmesine yönelik çalış
malarını en iyi bir biçimde gerçekleştirebilmesi için bir araçtır. Olasıdır ki 
süreç içinde zaman zaman yeniden ele alınması gerekecektir.

Bunun ötesinde mevcut yapımız içinde mümkün olan, ancak çeşitli ne
denlerle işlerlik kazanamayan bazı konular olduğunu düşünüyorum.

TKD, tüzüğü, genel merkezinin yapısı ve çalışmaları, bunun yanında 
bazı il örgütleri ile adına uygun bir kapsam içinde her tür kütüphane ve bil
gi merkezinden çalışanları bünyesinde toplamakta ve ülkemizin her kesimi
nin her düzeyde bilgi gereksinimlerini karşılamaya yönelik bilgi hizmetleri
nin geliştirilmesi için çalışmalar yapmaktadır. Ancak bu geniş yelpazeyi 
tüm şubelerimizde göremiyoruz. Şube kurma girişimi hangi kesimde ortaya 
çıkmış olursa olsun, tüm şubelerimizin yörelerindeki her tür kütüphaneye 
açık olması, toplumun değişik kesimlerinden grupların bilgi gereksinimleri
nin karşılanması için verilen hizmetlerin gelişmesi yolunda çalışmalar yap
ması gerektiğini düşünüyorum. Böyle bir yaklaşım hiç kuşkusuz tabanımızı 
genişletecek ve Derneğimizi güçlendirecektir.

Genel Merkezimizde bana kıvanç veren bir olgu değişik dünya görüşle
rine sahip Genel Yönetim Kurulu üyelerinin mesleğimizin gelişmesi için 
uyumlu bir çalışmayı göstermiş olmalarıdır. Doğal olarak zaman zaman dü
şünce ayrılıkları olabilir ve bunların üstesinden demokrasinin kuralları 
içinde gelmek olasıdır. Toplumlar çeşitli düşünceleri taşıyan insanlardan 
oluşuyor. Bu renkli mozayik meslek kuruluşlarına da yansıyor. Barış içinde 
bir arada yaşamanın kuralı hoşgörü, anlayış, birbirlerinin düşüncelerini 
dinlemektir. Burada temel olan hiç bir grubun diğeri üzerinde sulta kurma
ğa çalışmaması, çoğunluğun düşüncelerine saygı gösterilmesi, uzlaşma nok
talarının aranmasıdır. Bir meslek kuruluşunda esas olan kişilerin bağlı ol
dukları düşünce sistemi ne olursa olsun, mesleğin nesnel doğrularını ön 
planda tutmalarıdır. Dernek tabanının genişletilmesi için yeni üyeler alın
masında da yasal niteliklerin ve Derneğimizin amaçlarının benimsenmiş ol
masının ötesinde hiç bir koşul aranmaması gerekir. Şubelerimizin tümünde 
bu demokratik yaklaşımın benimsenmesi bize güç katacak bir ikinci öğedir.
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Diğer bir husus ise yönetimde zaman zaman kadroların değişmesi ve 
yönetimin bir bayrak yarışı gibi göreve talip inançlı ve istekli arkadaşlar 
arasında dönemden döneme birbirlerine devredilmesi olacaktır. Bu şubeleri
mize yeni bir dinamizm, değişik yaklaşımlar ve canlılık getirecektir. Deği
şimden korkmamalı ve demokrasiyi en iyi biçimiyle işletmeliyiz. Ne seçenler 
ne de seçilenler, bir üyenin yeniden göreve seçilmemesini bir yenilgi gibi al
gılamamak, bunu demokratik yapının bir gereği olarak görmelidir. Demok
rasinin kurallarını içine sindirdiğimiz oranda güçleneceğimizi unutmaya
lım.

Genel Merkez'de yaşanan bir sorun, çok dar bir yönetim yapısına sahip 
olmamız ve çalışmalara gerektiğince geniş bir katılımın sağlanamamasıdır. 
Anatüzüğümüzün, Genel Yönetim Kurulu'nun görevlerini belirleyen 22. 
Maddesinin "ı" şıkkında, kütüphanecilik ve ilgili alanlardaki meselelere 
ilişkin Dernek görüşlerini belirlemekte gerekiyorsa inceleme ve araştırma
lar yaparak raporlar hazırlamak üzere ' danışma yarkurulları oluşturulma
sından söz edilmektedir. Bu söylem belirli sorunlara yönelik kısa süreli geçi
ci kurullar düşünüldüğü izlenimini veriyor. Belli kütüphane ya da hizmet 
türleri ile ilgili konuları ele alacak sürekli alt kurulların varlığını çeşitli ül
kelerin derneklerinde gözlemliyoruz. Daha verimli olabilmek ve daha kap
samlı çalışmalar ortaya koyabilmek için böyle bir yapılanmanın temellerini 
oluşturmak gerektiği ortadadır. Bunun yollarından biri, söz konusu madde
nin sürekli yarkurullar kurmaya da elverir biçimde gözden geçirilmesi ve 
her tür yarkurulun çalışma ilkelerinin içyönergelerle düzenlenmesi ve hatta 
Genel Kurullarda bu yarkurullar için de seçim yapılması olabilir. Önümüz
deki dönemlerde bu konunun ele alınarak bir çözüme ulaştırılabileceğini 
ümit ediyorum.

Tüm bu gözlemler ve dilekler mevcut güzellikleri ve yapılan başarılı ça
lışmaları yadsıdığım düşüncesini yaratmamalı, şubelerimiz ve Genel Merke
zimiz bu dönemde gayet başarılı çalışmalar yaptılar, çalışma raporumuzda 
yer alan bu etkinliklerden kıvanç duyuyoruz. Bu çalışmalara görevli ya da 
gönüllü olarak katkıda bulunan tüm arkadaşlarımıza, çalışmalarımızı des
tekleyen tüm kuruluşlara ve etkinliklerimizi izleyerek onlara anlam katan
lara teşekkürlerimi sunarım. Daha başarılı nice nice dönemlerin sonunda 
buluşmak dileği ile hepinizi saygı ile selamlıyorum.

Selma Aslan
Genel Başkan


